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Kuala Lumpur: Rangka Kerja
Bandar Pintar Malaysia akan
menjadi panduan kepada pihak
berkuasa tempatan (PBT) untuk
membangunkan bandar ma-
sing-masing ke arah menjadi-
kan Malaysia sebagai wilayah
pintar.
Menteri Perumahan dan Ke-

rajaan Tempatan, Zuraida Kama-
ruddin, berkata melalui rangka
kerja itu, semua pihak berkepen-
tingan iaitu kerajaan dan swasta
akan bekerjasama dalam merea-
lisasikan matlamat berkenaan,
dan tidak lagi bekerja secara be-
rasingan.
“Denganadanyagaris panduan

ini, banyak PBT boleh menga-
mbil inisiatif dan langkah yang
lebih progresif dalammeningkat-
kan sambungan, komunikasi dan
kecekapan infrastrukturbagime-

ningkatkan perkhidmatan ke-
pada rakyat.
“Kementerian sangat komited

dalam memastikan PBT kita me-
mainkan peranan aktif dalam
membangunkan negara melalui
langkah memantapkan kerajaan
tempatan masing-masing,” kata-
nya.
Beliau berkata demikian pada

sidang media selepas majlis pe-
lancaran Rangka Kerja Bandar
Pintar Malaysia serta Persida-
ngan dan Pameran Cities 4.0 2019
di sini, semalam.
Rangka Kerja Bandar Pintar

Malaysia mempunyai tujuh kan-
dungan rangka kerja iaitu Ca-
baranBandarUtama,Dasar, Stra-
tegi, Penyusunan Tadbir Urus,
Inisiatif, Contoh Antarabangsa,
Projek Perintis dan Penunjuk.
Ia mengandungi 16 hala tuju

dasar dengan lima bandar dija-
dikan sebagai bandar perintis ba-
gi inisiatif khusus, iaitu Kuala
Lumpur, Kota Kinabalu, Johor
Bahru, Kuching dan Kulim, Ke-
dah.
Zuraida berkata, rangka kerja

berkenaan tidak diwajibkan ke-
pada PBT untuk dilaksanakan te-
tapi sebagai panduan kepadame-
reka mencapai sasaran yang di-
tetapkanmengikut peringkatma-

sing-masing kerana setiap PBT
mempunyai visi dan aspirasi sen-
diri.
“Kita tidak mempunyai tem-

poh masa yang ditetapkan dan ia
sentiasa berjalan. Biar rangka
kerja ini dilaksanakan dulu dan
kita lihat peringkat pencapaian-
nya, sebelum kita menetapkan
sasaran kita di peringkat nega-
ra,” katanya.
Mengenai pemain bandar pin-

tar yang bekerja secara berasi-
ngan sehingga menghalang mat-
lamat bandar pintar, Zuraida ber-
kata iamembabitkan banyak seg-
men, antaranya komunikasi, ke-
selamatan, undang-undang dan
kewangan.
“Mereka bekerja secara bera-

singan kerana kita tidak mem-
punyai pelan digital induk atau
data raya bagi menghubungkan
syarikat terbabit. Dengan rang-
ka kerja ini, saya harap mereka
boleh bekerjasama dan mem-
buahkan hasil lebih baik,” ka-
tanya.
Zuraida berkata, setakat ini,

enam bandar sudah mengumum-
kan inisiatif ke arah bandar pin-
tar iaitu Johor Bahru, Johor; Ko-
ta Kinabalu, Sabah; danKuching,
SarawakselaindiSelangor,Pulau
Pinang dan Melaka.

Mengenai cadangan Kempen
Pemilikan Rumah bagi rumah
mewah yang tidak terjual, Zu-
raida berkata ia terbuka kepada
semuapembeli antarabangsa, bu-
kan kepada pembeli dari China
sahaja.
“Sayaperluperbetulkankerana

mereka terus mengatakan ia un-
tuk pembeli dari China, ia tidak
benar, kami menawarkan kepada
semua pembeli antarabangsa
yang menyertai Program Mala-
ysia Rumah Keduaku," katanya.
Sementara itu, pada sidangme-

dia majlis pra pelancaran Kem-
pen Pemilikan Rumah Mampu
Milik petang semalam, Zuraida
berkata terdapat 48,585 unit ru-
mah berharga RM300,000 ke ba-
wah di seluruh negara yang ma-
sih belum terjual.
Beliau berkata, berdasarkan

Laporan Suku Pertama 2019 oleh
PusatMaklumatHartaTanahNe-
gara (NAPIC), jumlah itu me-
rangkumi 36,512 unit rumah da-
lam pembinaan dan 12,073 unit
rumah yang sudah siap.
“Masalah utama rumah ber-

kenaan tidak terjual adalah ke-
gagalan pemohon terutama da-
ripada golongan B40 danM40 un-
tuk mendapatkan pinjaman
bank,” katanya.

Kerajaan, swasta
kerjasama
jadikan Malaysia
wilayah pintar
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Susulan isu medan selera Bandar Sungai Buaya

MDHS sedia bantu promosi

Oleh Md Fuzi Abd Lateh
bhnews@bh.com.my

Rawang: Majlis Daerah Hulu Se-
langor (MDHS) sedia membantu
mempromosikan Medan Selera
Bandar Sungai Buaya agar kem-
bali dikenali dan menjadi tarikan
pengunjung.
Yang Dipertuanya, Shukri Mo-

hd Hamin, berkata ketika ini Ja-
batanKejuruteraanpihakberkua-
sa tempatan (PBT) itu menjalan-
kan projek menaik taraf medan
selera berkenaan, bermula awal
Mei lalu bagi keselesaan penyewa
dan pelanggan yang mengguna-
kannya.
Katanya, MDHS memang peka,

sedar dan sentiasa bertanggungja-
wab terhadap aduan orang awam
mengenai isu dibangkitkan itu.
Selain itu, beliau berkata, pe-

rancangan menaik taraf medan
selera itu dilakukan secara ter-
susun membabitkan pelbagai as-
pek penambahbaikan demi me-
nyediakan tempat yang selesa dan
kondusif kepada semua pihak.
“Antara kerja baik pulih dila-

kukan adalah pemasangan jubin
lantai baharu, pemasangan lampu
jalan, membaiki tandas awam,
menambah tapak parkir kende-
raan dan pemasangan papan tan-
da sekitarmedan selera,” katanya
ketika dihubungi BH.

Shukri berkata, kemudahan
awam yang bakal disiapkan kon-
traktor itu diharap dapat mem-
berikan keselesaan kepada pe-
ngunjung untuk menjamu selera
di Medan Selera Bandar Sungai
Buaya.

Pada masa sama, beliau ber-
kata, masih banyak lot gerai yang
kosong dan boleh disewakan pada
kadar RM135 sebulan di medan
selera itu.
“Kami berharap kemudahan di-

beri ini dimanfaatkan penduduk
tempatan bagi mencari rezeki de-
ngan menjual makanan di sini
setiap hari. Mereka juga disaran
menjaga kebersihan persekitaran
agar sentiasa kelihatan bersih se-
panjang masa,” katanya.
Beliau berkata, penjaja dan

orang ramai yang berminat ber-
niaga boleh menghubungi Jaba-
tan Penilaian dan Pengurusan
HartaMDHS untukmendapatkan
maklumat lanjut di talian
03-60641331 (sambungan 138/192).
Minggu lalu, BH Sentral me-

laporkan medan selera yang di-
buka lebih 15 tahun lalu itu ku-
rang mendapat sambutan pendu-
duk setempat dan pengunjung.
Justeru, peniaga dan penduduk

menggesa MDHS mengambil tin-
dakan sewajarnya membantu
mempromosikanmedanselera itu
supaya ia kembali terkenal dan
bermanfaat kepada pelbagai pi-
hak.

Orang ramai
berminat
berniaga dipelawa
sewa premis

Medan Selera Bandar Sungai Buayamasih sepi perlu promosi bagi dimajukan sepenuhnya.
(Foto Md Fuzi Abd Lateh/BH)
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Nasib malang tujuh beranak
Rumah dirobohkan selepas 6 bulan pindah ke Paya Jaras kini tinggal dalam khemah terbuka

Oleh Amir Abd Hamid
a m @ h m e t ro.c om . m y

Sungai Buloh

Sudah jatuh ditimpa
tangga. Peribahasa te-
pat menggambarkan

malang bertimpa dihadapi
Zamzarina Mohd Khalid, 29,
dan keluarganya.

Tahun lalu, dia bersama
suami, Muhammad Nasrul
Ikhwan Nasir, 35, dan lima
anak terpaksa berpindah
dari rumah mereka di Kam-
pung Padang Tengku, Kuala
Lipis, Pahang untuk mem-
beri laluan jajaran Projek
Laluan Rel Pantai Timur
( E C R L ).

Rabu minggu lalu pula,
dia sekeluarga antara yang
terbabit perobohan rumah
di Paya Jaras Hilir, Sungai
Buloh untuk projek pele-
baran Sungai Kedongdong.

Ketika membawa lima
anak iaitu Nurshafizah Ai-
na, 10, yang berpenyakit au-
tisme dan hiperaktif, Nur-
farisha Marliana, 7, kembar
Muhammad Rayyan Ziqri

dan Muhammad Rayyan Ir-
fan, 4, serta Nurshafia Ayra
berusia setahun setengah
berpindah di khemah se-
mentara, katanya dia ter-
kenang peristiwa tahun la-
lu.

“April tahun lalu kami se-
keluarga terpaksa mengo-
songkan rumah dibina
suami di atas tanah kerajaan
di kampungnya Kuala Lipis.

“Kemudian suami me-
rantau ke sini dan kami ba-
ru saja enam bulan menye-
wa di Paya Jaras Hilir ini
sebelum sekali lagi berde-
pan situasi sama.

“Selasa minggu lalu ada
pegawai kerajaan memberi-
tahu supaya kami kemas
barang untuk kosongkan
rumah yang akan diroboh-
kan. Jam 7 pagi sehari ke-
mudian rumah sewa kami
d i ro b o h k a n ,” katanya sam-
bil bergenang air mata.

Wanita tabah berasal dari
Langkap, Teluk Intan, Perak
itu, mengakui pihak yang
merobohkan rumah itu ada
membantu mengeluarkan
sebahagian barang.

Namun, katanya, ada be-
berapa barang tak sempat
diselamatkan termasuk ke-
lengkapan persekolahan
anaknya.

“Nurshafizah Aina me-
mang tak sekolah sebab ke-
rap diserang sawan selain
hiperaktif. Malah, pagi ru-
mah dirobohkan itu pun dia
mengalami sawan.

“Peralatan persekolahan
anak kedua Nurfarisha
Marliana yang saya bim-
bangkan sebab saya rasa
musnah di bawah runtu-

h a n ,” katanya mengakui
terpaksa memberi ‘c u t i’ ke -
pada anaknya yang belajar
di Sekolah Kebangsaan (SK)
Subang Perdana Jalan U3, di
sini, akibat musibah itu.

Zamzarina yang ditemui
semalam di pusat penem-
patan sementara untuk
mangsa perobohan rumah
Paya Jaras Hilir menjelas-
kan dia lega diberitahu
suami bahawa mereka akan
berpindah ke rumah sewa
dengan bantuan Lembaga
Zakat Selangor.

“Saya risau sebab anak
sulung saya selain autisme
juga hiperaktif. Takut kami
tak menyedari dia merayau
keluar dari khemah.

“Nanti hilang anak, lain
pula kesnya. Lagipun ketika
di rumah sewa pun pernah
berlaku, inikan pula di khe-
mah terbuka,” katanya.

Pengerusi Jawatankuasa
Bertindak Penduduk Paya
Jaras Hilir, Azroy Abdul Ma-
naf berkata, pusat penem-
patan sementara yang
membabitkan 12 khemah
ditutup jam 6 petang se-
malam sebab semua mang-
sa dipindahkan ke pelbagai
tempat .

“Ada yang mendapat ru-
mah sewa, menumpang ru-
mah saudara-mara dan se-
bagainya.

“Tidak sesuai sebenarnya

tinggal di khemah terbuka
yang tidak mempunyai ke-
mudahan asas bilik air dan
tandas ,” katanya.

Pejabat Daerah dan Ta-
nah (PDT) Petaling pada
Rabu minggu lalu mero-
bohkan 36 rumah dari se-
jumlah 92 rumah dibina
atas tanah rizab sungai di-
robohkan bagi memberi la-
luan projek pelebaran
Sungai Kedongdong bagi
mengatasi masalah banjir
kilat .

Kelmarin, bercakap ke-
pada media pada Kejohanan
Badminton Beregu, Pesta
Sukan Gen-S Penggiat Belia
Tempatan Majlis Perbanda-
ran Kajang di Dewan Bad-
minton Uptown Sport Ba-
ngi, Ahli Dewan Undangan
Negeri (Adun) Paya Jaras,
Mohd Khairuddin Othman
dilaporkan berkata, keraja-
an negeri memberi keuta-
maan untuk mengatasi ke-
jadian banjir yang kerap
melanda rumah penduduk
membabitkan empat kam-
pung di Paya Jaras dan Mer-
bau Sempak.

ZAMZARINA bersama lima anak ketika tinjauan di pusat penempatan sementara penduduk yang terjejas selepas kediaman mereka
dirobohkan di Kampung Paya Jaras Hilir.

36 unit
PDT roboh rumah
dibina atas tanah

rizab sungai

KEDIAMAN yang berhampiran sungai di Kampung Paya Jaras
Hilir yang dirobohkan Kerajaan Negeri Selangor.

PUSAT penempatan sementara penduduk ditutup setelah semua
penduduk mendapat penempatan kekal.
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Ismail (tiga dari kanan) turut serta pada sidang media semalam melibatkan isu perobohan 
kediaman penduduk Sungai Kedondong, Paya Jaras di Sungai Buloh.

SUNGAI BULOH - Satu memoran-
dum kepada Menteri Besar Selangor, 
Amirudin Shari akan dihantar Majlis 
Permaufakatan Ayahanda Malaysia 
(Permas) bagi menuntut penjelasan 
berhubung isu perobohan rumah ber-
hampiran Sungai Kedondong, Paya 
Jaras di sini.

Presiden Permas, Datuk Ismail 
Awang berkata, memorandum tersebut 
akan dihantar kepada Amirudin dalam 
tempoh seminggu ini.

Menurutnya, pihaknya kecewa de-
ngan tindakan Kerajaan Selangor yang 
merobohkan kediaman penduduk ter-
libat tanpa menyediakan penempatan 
dan kemudahan selesa buat mereka.

“Kita mahukan penjelasan daripada 
kerajaan negeri berhubung tindakan 
perobohan ini yang dilihat menindas 
penduduk terlibat,” katanya pada si-
dang media di sini semalam.

Ismail berkata, pihaknya mema-
hami bahawa kediaman penduduk 
terlibat dibina di atas tanah rizab Jaba-
tan Pengairan dan Saliran (JPS), bagai-
manapun kerajaan negeri seharusnya 
mempunyai sifat perikemanusiaan atas 
nasib pihak terlibat.

Malah, katanya, pimpinan Kerajaan 
Selangor sepatutnya turun padang me-
lihat sendiri masalah penduduk terlibat 
yang terpaksa berteduh di bawah 
khemah terbuka.

Permas mohon MB campur tangan
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Situasi menang-menang 
di Kampung Baru

DARI atas Menara Berkembar Petronas (KLCC), 
jelas kelihatan penempatan Kampung Baru terben-
tang luas berhampiran kawasan segi tiga emas ban-
daraya Kuala Lumpur. Kawasan yang menjadi idam-
an pemaju hartanah sejak dulu lagi.

Kampung Baru dibuka pada 1899 berkeluasan 
122 hektar. Dikurniakan oleh Sultan Selangor keti-
ka itu, Sultan Alauddin Sulaiman Syah Raja Muda 
Musa untuk mewujudkan perkampungan Melayu 
di Kuala Lumpur.

Tanah Kampung Baru diwartakan pada 12 Ja-
nuari 1900 dan kemudiannya ditadbir melalui enak-
men Malay Agricultural Settlement (MAS) 1950.

Sabtu lalu, Kementerian Wilayah Persekutuan 
mengadakan sesi perbincangan bagi mencari jalan 
penyelesaian isu tersebut. Kesediaan kerajaan untuk 
mengadakan sesi perbincangan adalah satu usaha 
yang wajar dipuji.

Menurut Menteri Wilayah Persekutuan, Khalid 
Abdul Samad, kerajaan menawarkan harga pembe-
lian tanah pada harga lebih RM6 juta setiap plot 
berkeluasan 8,000 kaki persegi berdasarkan kiraan 
harga RM850 bagi setiap kaki persegi tanah.

Namun begitu katanya, kerajaan juga tidak me-
nolak kemungkinan untuk mempertimbangkan 
tawaran harga lebih tinggi yang akan dibincangkan 
secara terperinci dengan Perdana Menteri, Tun Dr 
Mahathir Mohamad. 

Tawaran tersebut merupakan kadar maksimum 
yang dinilai oleh Jabatan Penilaian dan Perkhidma-
tan Harta dengan mengambil kira faktor mengekal-
kan syarat kepentingan pemilikan orang Melayu.

Pada sesi townhall bersama warga Kampung 
Baru itu, ramai tampil mengutarakan pelbagai isu 
berkenaan pembangunan kawasan itu antaranya 
kadar tawaran rendah, pemuliharaan warisan kam-
pung Melayu dan pengecualian cukai.

Ada juga yang memohon kadar RM850 dinaik-
kan kepada RM2,000 dengan alasan ada lot yang 
mempunyai pewaris yang ramai yang bermakna 
mereka akan menerima pembahagian wang yang 
kurang.

Pemilik dan pewaris perlu berfikiran jauh me-
ngenai tawaran itu kerana nilai hartanah kawasan 
berkenaan akan memberi pulangan lebih lumayan 
pada masa akan datang.

Justeru kemelut pembangunan Kampung Baru 
yang melanda sekian lama ini perlu diselesaikan 
dengan baik dan teratur agar wujud situasi menang-
menang bagi kedua-dua belah pihak.
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Dakwa kerajaan negeri salur bantuan adalah pembohongan 

Penduduk akhirnya pindah 
Oleh M O H D . ASRON MUSTAPHA 
pengarang@utusan.com.my 

• SHAH ALAM 23 SEPT. 

SETELAH enam hari tinggal 
di khemah terbuka dalam 
cuaca berjerebu, semua 34 

keluarga yang kediaman mereka 
di Kampung Paya Jaras Hilir di-
robohkan kerajaan negeri pada 
Rabu lalu mengosongkan khe-
mah tersebut hari ini. 

Paling menyedihkan, nasib 
mereka langsung tidak dipedu-
likan baik oleh kerajaan negeri 
mahupun wakil rakyat kawasan 
terbabit iaitu Mohd. Khairuddin 
Othman dan dakwaan kononnya 
bantuan wang tunai RM7,000 
untuk setiap keluarga sudah di-
salurkan dinafikan penduduk. 

Pengerusi Jawatankuasa Pen-
duduk Paya Jaras Hilir Azroy Ab-
dul Manaf ketika ditemui petang 
ini berkata, tiada mana-mana 
wakil kerajaan negeri yang hadir 
dan bertanyakan nasib mereka 
kecuali Lembaga Zakat Selangor 
(LZS). 

Jelasnya, 33 daripada keluarga 
itu memilih menyewa di sekitar 
Sungai Buloh, Bistari Jaya dan 

Puncak Perdana hasil daripada 
sedikit sumbangan orang ramai, 
manakala sebuah keluarga yang 

mempunyai anak kurang upaya 
memilih untuk menetap di ru-
mah disediakan LZS. 

"Laporan kononnya kerajaan 
negeri menyalurkan bantuan 
RM7,000 bagi setiap keluarga 
adalah penipuan dan pembo-
hongan sama sekali. Sejak kedia-
man penduduk diroboh, tiada 
mana-mana wakil kerajaan ne-
geri pun yang datang menemui 
kami, jauh sekali menghulurkan 
sumbangan. 

"Apa yang kami buat ialah 
setiap keluarga mendapat antara 
RM400 dan RM500 hasil wang 
sumbangan orang ramai, bukan 
wang kerajaan negeri. Duit inilah 
yang penduduk guna untuk ber-
pindah," katanya di sini hari ini. 

Dalam pada itu, tinjauan Utu-
san Malaysia ke tapak perkhe-
mahan mendapati kerja-kerja 
perpindahan hampir selesai di-
lakukan pada petang ini dengan 
dibantu orang ramai. 

Rata-rata penduduk hanya 
membawa keperluan asas sa-
haja untuk berpindah dengan 
caj pengangkutan dibiayai pihak 
yang bersimpati dengan nasib 
mereka. 
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迎5G时代面推动霣收《子垃圾
万宜23日讯|雪州政府未雨绸缪，来年将与各地方政府合 

作，拟在州内推行「电子垃圾」（E-Waste)回收计划，以减低 

因电子垃圾带来的环境污染问题。

掌管环境、绿色科技、消费 

人与非伊斯兰事务委员会的雪州 

行政议员许来贤指出，随著5G时 

代的降临，许多电子产品将会被 

淘汰，而国内也会迎来一波「换 

机潮」，届时就会变相带来数以 

万计的「电子垃圾」。

他说，雪州政府近年来一直 

推动州内的绿色城市计划，而今 

年与明年也致力于打造环保社区 

以及减碳政策。如今也会加强马 

力，设法解决电子垃圾问题。

「5G面世之后，许多不支援 

(5G )的电子产品自然会被人们 

替换！我们以苹果手机5和6系列 

为例，因无法更新（系统），所 

以逐渐不能使用，最后人们被迫 

停用旧型号的手机。」

处理不当污染环境

他称，雪州作为全国最先进 

州属，无论是经济还是政策上比 

其它州属地区都走得更前，当中 

环保课题也是国内的领头军。

他说，电子垃圾若处理不 

当，将会为生态环境带来严重污 

染，也与政府主打的环保政策背 

道而驰。

「电子产品的零件不容易处

许来贤（右2)在尼占（左起）和哈兹纳兹穆丁陪同下，为 

「可持续性发展及新城市议程」项目揭开序幕。 -张真纸-

理，久而久之会形成有害的化学 

物质，可能危害人体，还会对生 

态带来负面影响。」

许来贤表示，目前已有相关 

领域的单位与州政府接洽电子垃 

圾回收事宜，加上雪州政府有足 

够的科技解决电子垃圾过剩的问 

题，料最快在明年推行「电子垃 

圾」回收计划，涉及范围涉及社 

区和住宅。

「到时候，我们才会对外宣 

导由什么部门负责回收、回收方 

法，以及市民要把垃圾丢到什么 

地方等。」

除此之外，许来贤今日在加 

影市议会发展小组主任拿督尼占 

陪同下，出席「可持续性发展目 

标和新城市议程」活动时表示， 

加影市议会有意在2035年前，把 

万宜打造成低碳城镇。

他说，有关当局预计，2035 

年时，雪州人民的总人数将达到 

900万人，其中有80%的人会居住 

在城镇里。有鉴于此，环境和大 

自然的建设是不可或缺的环节。

他强调，故州政府将会赋予 

地方政府足够的权限，推动绿色 

环保政策。
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设法安顿桔榔小!)!^中3尽业者
巴生23日讯|有近半个世纪 

历史，让路轻快铁第三路线计划 

的巴生桔榔小贩中心搬迁问题纷 

扰多时，雪州行政议员拿督邓章 

钦今日表示，在处理搬迁事宜上 

曾会见小贩，不仅向小贩推荐市 

议会名下产业空档，甚至安排小 

贩进驻提供优惠租金的店屋。

他指出，部分未搬迁小贩不 

断反映市议会提供的档口地点不 

佳，人潮不多等。即便寻获2个位 

于吴平路（Jalan Gopeng )的闹 

市单位，店屋业主甚至愿意提供 

优惠租金，唯小贩又再拒绝。

「店屋位于人潮兴旺的地 

区，负责该区的市议员严玉梅还 

协助安排小贩视察店屋，包括谈 

及免半年租金、安排档口摆设、 

500令吉月租仍可洽商减低等。然 

而，小贩还是拒绝迁入。」

邓章钦是于今早出席颁发雪 

州乐龄亲善基金活动时，如是表

邓章钦（右3)与受惠的乐龄人士合照。左起为陈如坚、严玉梅、黄智荣、沙拉瓦南和再努迪。

此外，邓章钦表示，巴生市 

议会名下拥有多个小贩中心，故 

此市议会在安顿桔榔小贩时，自 

然会以现有产业为优先考量，而 

非动用纳税人的钱，再兴建另一 

座小贩中心。

他表示，市议会尚在研究是 

否利用卫星市国中前方地段兴建 

小贩中心，然而，有关建议可行 

与否，仍有待进一步研究后才能 

定夺。

另一方面，邓章钦指出， 

巴生新城州选区乐龄人士亲善基

金半数登记人失联，今日原定颁 

发424份100令吉购物券，惟只有 

200多人出席。州选区服务中心呼 

吁申请者尽速更新资料，避免错 

失福利。

出席者还包括巴生市议员黄 

智荣、严玉梅和陈如坚等。
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阿兹敏阿里（左）和王瑞杰在新加坡植物园会面，并一同 

共进午餐。

马新加强双边关系

合力启动东盟经济潜能
新加坡23日讯|马来西亚

经济事务部长拿督斯里阿兹敏 

阿里表示，马新两国同意继续 

促进双边关系，并合力启动东 

盟区域的经济潜能。

「作为最近的怜居，两国 

领袖在互信和谅解的基础上建 

立起的个人联系，也能促进两 

国合作关系，这是十分令人赞 

叹的。」

取得丰硕成果

阿兹敏上周六抵达狮城， 

进行两天的工作访问。他昨曰 

通过社交网站推特发文，作出 

上述表示。

「马新两国将加强双边关 

系，也希望能够扩大两国在本 

区域的合作。我们有信心可以

联手开启东盟的经济潜力。」

阿兹敏周日和新加坡副总 

理兼财政部长王瑞杰，在新加 

坡植物园共进午餐。

他在贴文中谢谢王瑞杰 

抽空在美丽的植物园设午餐款 

待。他形容，王瑞杰在新马加 

强合作方面「满腔热忱和富有 

点子」，表示感激王瑞杰给予 

「耳目一新」的交流。

「不经意的会面，有时会 

因为双方建立起的信任和谅解 

而取得丰硕成果，这让人觉得 

奇妙。」

他说，双方在会上进行了有 

成果、具建设性和意义的对话。

新加坡贸易与工业部早前 

表示，阿兹敏这次的访问，也 

被安排和新加坡贸易和工业部 

部长陈振声会面。
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科技风向标

2019年雪兰莪智慧城市及数码经济峰会

数码经济前瞻
由雪兰莪投资促进机构 

(Invest Selangor)和雪兰莪数 

码创意中心（Selangor Digital 

Creative Centre，SDCC)联合举 

办的“2019年雪y莪智S城市及数 

码经济峰会” （Selangor Smart 

City & Digital Economy 

Convention 2019)将在来临 10 

月份正式引爆！这届的高峰会将着 

重于人工智能（AI)、5G技术、电 

子钱包以及电竞主题。以下为峰会 

的部分资讯。

[1 sa

What's F〇f Smart City ? 
AIxSCxE WdllctConfmnc* 

n〇et2〇i9 Awfrec

1.智慧城市的下一步？

人工智能X电子钱包x 5G峰会

曰期

时间

地点

门票

10月11日

早上8时30分至傍晚4时30分 

MITEC (Level 2, Hall 5) 

单张99令吉：2张150令吉

kMUYSIA TDF E CWOIIRCE MERCHANT AN ARDS 2«19

CHAMPION?

2.2019年马来西亚最佳电子商务奖

曰期: 10月13日

时间： 下午2时至傍晚5时

地点: MITEC (Level 2, Hall

门票: 免费

更多详情，可浏览https://bit.ly/2mo7rpJ
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法医报告尚未出炉

(槟城23日 

讯）友人讨债不遂 

遭刺死案的巫裔被 
告莫哈里米周一在 

谋杀的罪名下被提 

控上庭，不过解剖 

报告、脱氧核糖核 

酸及法医报告尚未 
出炉，推事乌玛将 

此案延至11月11 

曰过堂0

35岁被告莫哈 

里米上午被警方押 

至推事庭时，在面 

对媒体镜头时，一 

只手被铐，另一只 

手则拉起衣服遮掩 

脸部。

根据控状，被 

告于9月15日（周 

日）晚上11时26 

分，在武吉占姆广 

场附近谋杀死者莫 

哈末努鲁胡丁，触 
犯刑事法典302 

(谋杀）。一旦罪

被告莫哈里米（中）在警方扣押下前往推 

事庭。

成，唯一刑罚是死 

刑。此案副检察司 
为莫哈末沙菲益。

据悉，案发时 
死者莫哈末努鲁胡 

丁与嫌犯会面时， 

因讨债问题而起争 

执，死者当时欲向 

嫌犯讨债，未料双 

方发生口角后，嫌 

犯竟壳出利刀桶向

死者右胸部，死者 

被捅伤后便摔倒， 

嫌犯则在事后与另 

一位友人逃离现 

场，随后死者因重 

伤死亡。

警方于3天后 

的凌晨3时45 

分，在答六拜一公 

寓逮捕35岁巫裔 
嫌犯莫哈里米。#

案件展至11 11过堂

友人讨债不遂遭刺死案
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许来贤建议重新检讨

延长购物礼券使用期限
(加影23日讯）雪州行政议员

许来贤建议，重新检讨雪州乐 

龄亲善基金发放的100令吉购 

物礼券，把使用期限延长至1 

个月，让受惠者可以自由安排 

时间使用礼券。

他说，以往，上述基金是 

发放给60岁以上往生的雪州 

子民，但有些人认为受惠者无 

法真正受惠，闽为只有家属才 

领到2500令吉。

他说，因此州政府今年起 

改变放发方式，让每位已注 

册、60岁以上的雪州K:者，每 

年生R时获得100令吉购物礼 

券。

不过，0前，有关礼券只 

能在派发当天午上9时至下午 

1时使用，否则要等下个月下 

一轮的礼券派发活动方可使 

用，这对受惠者造成不便。

丨用此，他建议检时使用时 

限与方式，方便受惠者享有有

关福利，并建议购物礼券可与 

其他惠民政策如“精明雪州关 

爱母亲计划” （KISS)卡结 

合，成为一站式用途的惠民 

卡0

许来贤也是加影州议员， 

他今日在加影特易购霸级市场 

派发购物礼券给受惠者时这么 

说。

另外，许多乐龄亲善基金 

登记者已更换电话号码，以致 

失联，W此今天虽原订发放 

100令吉购物礼券给加影州选 

区491名受惠者，但截至上午 

11时30分，只有39位受惠者 

到场领取礼券。

他呼吁所有已登丨己者向州 

议员服务中心查询。

他提到，州政府日后会根 

据能力，调高购物礼券价额

加影州选区有8541名登记 

者，其中有5981名受惠人尚 

活着，2560人已去世。
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许来贤：雪政府研究设中心

电子垃圾回收 

再循环计划 明鞛动
SEMINAR PERANAf 
>HpNDALA 

SUSC3LE DEVEU 
；^EW URBAI

PTEl1

许来贤（中）为加影市议会“持续发展目标和新城市议程”研 

讨会主持开幕，左起是尼占和纳兹慕丁。

(加影23日讯）迎合5G 
时代到来，雪州政府将 

于明年启动电子垃圾回 

收与再循环计划，以免 

届时被淘汰的电子产品 

被乱丢，破坏环境。

州行政议员许来贤透 

露，已有财团向州政 

府建议设立一个电子垃圾回收 

与再循环中心，州政府正在研 

究有关建议，包拈设立该中心 

的地点与运作方式。

他强调，州政府目前只接 

获有关财团的建议，但未批准 

有义计划。无论如何，基于明 

年5G网络推介后会有越来越 

多智慧型手机与电脑被淘汰， 

包括iPhone 6和以下的苹果旧 

手机机型，雪州政府必须作好 

准备，研究如何回收和再循环 

这类电子垃圾。

他说，由于电子垃圾里面 

有很多危险化学物质，也有值 

钱的铜和金属零件可以再循 

环，处理不易。

“电子垃圾与塑料垃圾一 

样，若要再循环电子垃圾，必 

须集中在一个地方处理，避免

加影市议会周一（23日） 

推介2035年万宜新镇低碳城 

市行动计划，以期在2035年 

达到减少45 %碳排放量的目

污染水源与空气。”

许来贤也是加影州议员， 

他今日为加影市议会“持续发 

展0标和新城市议程”研讨会 

开幕后这么说。

他说，电子垃圾回收与再 

循环将会是涉及数十亿令吉的 

工业，我国0前没有处理电子 

垃圾的相关计划，希望可从雪 

州开始做起。

“电子产品生产商只是生 

产产品，和拆掉他们所要的零 

件，其他不要的垃圾便当作家 

用垃圾处理，这很危险，若可 

把它再循环，并从中取出原材 

料，将它重新售卖给生产商， 

也可避免环境被污染。”

他说，若原材料量多的 

话，还可以衍生相关制造工 

业，吸引外资。

标。

加影市议会副主席纳姆丁 

说，市议会已落实多项计划 

以便迈向此目标，包拈建设

脚车人行道、雨水采集系 

统、保留社区空地、在万宜 

新镇设立化肥中心等。

他说，为了确保低碳计划 

顺利实践，市议会推介上述 

行动计划，当中包含9项策 

略、34项行动和180项计 

划0

“市议会也在学校推行绿

色校园计划，提高学生爱护 

环境意识和培养绿色生活习 

惯〇 ”

他周一出席市议会“持续 

发展目标和新城市议程”研 

讨会时，这么指出。

出席者包括双溪拉玛州议 

员马斯万及加影市议会城市 

规划组主任拿督尼占等。

万宜新镇低碳城市行动计划

盼2035年减45%碳排量
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C8 中JJI

近封蹈

ssfeiunM)
(沙登23日讯）疑受到捷运第二 

干线双溪毛標一沙登一布城路线 

(SSP)工程影响，史里肯邦安巨人 

霸级市场附近封路改道後，重型工程 

车辆经常在工地，导致一些路段凹陷 

损裂，另有砂石堆在路边泊车位，造 

成驾驶人士不便。

《中国报》记者巡视当地目;人霸级市场 
附近路段，Jalan Atmosphere Utama 2通 
往太子柏迈路（Jalan Putra Permai)， 

工程人员正在修路铺设红砖，驾驶人士驶

经该路段需放缓速度，保持安 
全行驶。

重型工程車輛出入

梳邦再也市议会从4月6曰 

起，在斯里沙登太子柏迈 
(Putra Permai)路及柏锡亚 

兰乐斯达丽柏兰（Persiaran 
Lestari Perdana)路十字路 

口，展开交通管制措施，柏 
利马多比卡（J a 1 a n P r j m a 
Troptka)路口禁止车辆驶出太 

子柏迈，只允许驶入，取道其 
他路段通往史里肯邦安，布城

或蒲种。
随著交通管制措施展开，当 

地居民必须使用替代路线，重 
型工程车辆也使用同样路线出 
入，以致一些路面凹陷损裂， 
由工程人员施工修补。

柏利马多比卡路（Jal 
Prima Tropika)，路面修补施 

工不均，车辆行驶需小心，另 
有砂石堆在路边泊车位。

不过，The Atmosphere与丰白 

利马多比卡范围并非主要道 
路，在上下班时段，并没有出 
现严重交通堵塞情况。

■梳邦再也市议会展开交通管制措施，史里肯邦安巨人霸市外的Jalan Atmosphere Utama 2，开通同路 

口往往太子柏迈路。 ■Jalan Atmosphere Utama 2通往太子柏迈路的路段，工程人员正在修路铺设红砖。
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■许来贤（中）为加影市议会“持续发展目标和新城市议 
程”研讨会主持开幕，左起是尼占和纳茲慕丁。

_醫_
(加影23日訊）随著5G时代即将来 

临，雪州政府将在明年启动电子垃圾 

回收与再循环计划，以免届时被淘汰 

的电子产品被乱丟，破坏环境。

雪州行政议员许来贤说，明年5G网络推介 

后会有越来越多智慧型手机与电脑被淘汰， 
包括iPhone 6和以下的苹果旧手机机型，为 

此，雪州政府必须作好准备，研究如何回收 

和再循环这类电子垃圾。

他说，电子垃圾的处理不容易，里面有许 

多危险化学物质，也有值钱的铜和金属零件 

可以再循环。

他指出，已有财团向州政府建议设立一个

■许来贤（右3)参观学生研发的环保物品。

mfm
壞 

i竟

他指出，已有财团向州政府建议设立一个

究有关建议， 

方式。

包括设立该中心的地点与运作

涉及數十億工業

“电子垃圾与塑料垃圾一样，若要再循环 

电子垃圾，必须集中在一个地方处理，避免 

污染水源与空气。”
'他今^为加影°市议会“持续发展目标和新 

城市议程”研讨会主持开幕后，这么指出。

他说，电子垃圾回收与再循环将会是涉及 

数十亿令吉的工业，我国目前没有处理电子 

垃圾的相关计划，希望可从雪州开始做起。

“电子产品生产商只是生产产品，和拆掉 

他们所要的零件，其他不要的垃圾便当作家 

用垃圾处理，这很危险，若可把它再循环，

-2035年萬宜新鎮麵城市■計劃

■许来贤颁发奖金给绿色学校得主，左起是尼占、纳茲慕丁及马茲旺。

并从中取出原材料，将它重新售卖给生产 

商，也可避免环境被污染。”

他说，若原材料量多的话，还可以衍生相

关制造工业，吸引外资。

他强调，州政府目前只接获有关财团的建 

议，但未批准有关计划。

影市议会周一日）推 
刀^7介2035年万宜新镇低碳城 

市行动计划，以期在2035年达 

到减少45%碳排放量的目标。

加影市议会副主席纳兹慕丁 

说，市议会已落实多项计划以 

便迈向此目标，包括建设脚车 

人行道、雨水采集系统、保留 

社区空地、在万宜新镇设立化 

肥中心等。

他说，为了确保低碳计划顺 

利实践，市议会推介上述行动

计划，当中包含9项策略、34 

项行动和180项计划。

“市议会也在学校推行绿色 

校园计划，提高学生爱护环境 

意识和培养绿色生活习惯。” 

他周一出席市议会“持续发 

展目标和新城市议程”研讨会 

时，这么指出。

出席者包括双溪拉玛州议员 

马兹旺、加影市议会城市规划 

组主任拿督尼占等。
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《八打灵发展华小工委会庆祝成立/张国郁（左）赠 
36周年纪念特刊》绐许釆贤。

梳邦新發展項目

許來賢=撥地建校
(蒲种23日讯）雪州行政议 

员许来贤指出，梳邦新发展项 
目将拨地建华小及国民型中学 
(华中）。
他周六出席八打灵发展华小 

工委会36周年庆暨筹募国中华 

文进修班活动基金晚宴，在开 
幕词中说，梳邦机场附近3000 
英亩发展项目，发展商同意拨6 
英亩地建华小，另外8英亩地建 
华中|〇

政°党轮替后，他称新政府缺 
乏的是经验，虽然许多事务还 
是摸著石头过河，但凭过去2届 
10年雪州的执政经验，他有信 
心，华文教育会迎向更美好的 
未来。

他补充，希盟竞选宣言将逐 
一兑现，独中问题并不在百天 
新政内，不过5年内必能解决。

“教育是人格塑造之根、民

族壮大之本、国家富强之基。 
华小是我们的根，更是我们 
的本，是马来西亚富强之基
础。，’

積極處理華小土地問題

他指出，州政府积极处理各 
华小土地问题，如乌鲁雪兰莪 
的双文丹华小3英亩新校地、叻 
思华小5.6亩新校地、万津中南 

华小新校地、锡米山华小原有 
校地、加影育华学校旁的走廊 
地、蕉赖十一哩华小道路保留 
地转为校地、蒲种新明华小国 
能保留地转为校地、市议会停 
车场拨地予学校及州政府出面 
协助发展商地段让给学校等。

此外，他以州政府的名义， 
现场公布2万令吉拨款给八打灵 

发展华小工委会。
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八打靈發展華小工委會晚宴

張國郁：可善用學校保留地

靈s同
LLU

(蒲种2 3曰 

訊）八打灵发展 

华小工委会主席 

张国郁促请中 

央及州政府，善用搁置的学校保留 

地，在八打灵县增建10所华小。

和沙登岭华小，应成立二校，解决学生人 
数爆满的问题。”

他指出，根据估算，10位华小毕业 
生有1.5人（15°。）选择在独中就读、2 
人（2〇幻在国民型中学，以及6.5人 
(65%)在国民中学。

晚宴开幕嘉宾为雪州行政议员许来贤、 
席上贵宾包括梳邦再也市议员叶国荣、雪 
隆董联会主席蔡庆文律师、八打灵发展华 
小工委会署理主席李金泉、筹委会主席梁 
润林、大会名誉顾问拿督林咏强、高祥威 
博士、蒲种中华总商会主席朱贵财、千百 
家佛教居士林会长潘文俊、八打灵工商 

■张国郁（左4起）和许来贤，一同主持《八打灵发展华小工委会庆祝成立36周年 

纪念特刊》推介仪式。
他说，八打灵县内只有23所华小，可是 

学生总人数超过4万1000名，意味著每所 
华小平均学生人数达1780人。若要达到每 
所学校理想的1200名学生比例，八打灵县 
需要33所华小才能负荷目前的学生人数。

“目前学生人数超过3000人的学校，如 
汉民华小、益智华小、沙登二校、育才华 
小、前年新成立的2所华小，即竞智华小

呼發展商劃出華小保留地

张国郁呼吁大型的屋业新发展区应划出 
华小保留地，以满足区内需求。同时希望 
政府能拨出校地给独中或国民型中学，让 
华裔子弟升上中学仍可选修华文科。

他曰前在八打灵发展华小工委会36周年 

庆暨筹募国中华文进修班活动基金晚宴 
上。

会、雪兰莪海产公会和鲁隆各区发展华小 
工委会代表、八打灵县各校董事长、董事 
会成员、家协及师生等。

八打灵发展华小工委会1982年成立，而 
国中华文进修班于2002年由李金泉带团南 
下考察后，于2003年成立，至今已有16年 

的历史。
目前共有5个中心，在梳邦华小、培才

纪念特刊》推介仪式。

华小、万达镇培才二校、首邦市子文华小 
及深静（哈古乐）华小开课，提供在国中 
就读的华小毕业生继续学习华文的机会，
加强国中生的华文水平。

该工委会耗时3年整辑县内华小资料，晚 

宴也进行了《八打灵发展华小工委会庆祝 
成立36周年纪念特刊》推介仪式。

蔡慶文：華教課題希盟做得不夠好
国郁指出，华裔国中生是华小师资来源的 
命脉，华小师资来自国中生，如果国中华 

文教育面对问题，将会影响未来华小师资。
他认为各界人±都可扮演“推手”的角色， 

协助维护国中生学习华文的权利，确保华教永 
续经营。
~“i°们了解到国中华文学会长久以来面对活 

动经费的问题，今年工委会也启动了“赞助八 
打灵县中学华文学会活动计划”，借助晚宴稍 
后会颁发21所国中华文学会各500令吉，希望能 

抛砖引玉，让更多人关注国中华文学会。”

>隆华校董事会联合会主席蔡庆文律师致词 

时说，希盟政府执政1年多在反贪及媒体自 
由度大刀阔斧，惟教育方面仅释放善意，在承认

籌逾25萬達85%目標
I丨打灵发展华小工委会国中华文进修班筹逾 

7 V25万令吉活动基金，达成85。。筹款目标。

梁润林在致谢词强调尊重教育，回归教育的纯

统考文凭、解决师资等课题上策划不完善。
他提到，董总将与教总携手合作，号召更多华 

裔子弟报读师训课程。

真，各源流学校多元并存，相互促进，平衡发 
展。然而华教的发展能够走到今天，确实不容 
易。这份专注而持久的力量，源自全国许多不计 
名利、不图回报的教育和非教育界热心人士。

他代表筹委会感谢慷慨解囊、热心捐献的善长 
仁翁，也衷心感谢所有参与文娱演出之学校。

—众志成城，八打 
灵发展华小工委会 
筹逾25万令吉活动 

基金。图为鸣锣、 
擂鼓及剪彩人在开 
幕仪式后合影。
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慶祝九天田師帥^ t三夂子班達馬蘭靈寶宮建廟69週年曁神誕

(巴生23日讯）
班达马兰灵宝宫主 
席拿督黄东春指 
出，华人神庙必须 
警觉，勿在不允许 
建庙的地方，如政 
府保留地或私人土地上，铤而走险建庙， 
以致分分钟面对会被拆除的危险。

黄东春在班达马兰灵宝宫建庙69年暨神 

诞千秋平安宴上致词时说，最近永安镇新 
莲坛被拆除事件，震撼了巴生华人神庙， 
这间约35年历史的华人神庙，被指非法占 

用政府地及违法扩建，结果被当局动用神 
手拆除。

他说，自2008年308大选后，已保存下 

来的神庙，雪州政府应遵守之前许下的承 
诺，让有关神庙继续保留，避免拆除事件 
重演，过去、一些神庙负责人，都不很清

黃東春：神廟須警覺

合法地建廟免遭拆除
楚要办理的政府手续，他们只想发扬道 
教，传承华人宗教信仰，以致该办的手续 
被忽略或没办理。

須依照程序

“但这不应成为雪州政府要拆除有关神 
庙的理由、政府应通过地方的议员，协肋 
补办手续，让华人神庙，继续扮演角色， 
为地方上社群作出贡献。”

他促请州政府，通过巴生皇城道教联合 
会协调下，停止拆除华人神庙的行动，以 
保护州内，尤其巴生滨海区的华人神庙。

■班达马兰灵宝宫庆祝建庙69年暨神诞千秋平安宴，贵宾及理事向来宾敬酒，左起：邱武鸿、谢秀、邱鼎财、邱订春、陈传 

安、黄开春、邱春德、林玉伟、吴国民、黄东春、吴亚烈、林玉发、柯金胜、陈万塔、林成发及李泰华。

班达马兰区州议员梁德志 
指出，雪州政府对神庙很 
宽容了，2008年前，神庙建 

在不适合的地方，都不会拆 
除，除非扩建，当局就会去 
函要求见面处理。

他说，班达马兰神庙特别 
多，很多神庙因理事闹分 
裂，就出来另设神庙，造成 
神庙越来越多。理事要设新 
神庙，必须建在对的地方， 
而不是随便找个地方建，这 
是雪州政府不能容忍的。

他说，建庙必须依照程 
序，而不是先建庙，一旦出 
事了，才要求州议员协助， 
他欢迎神庙理事到其服务中 
心，他会给予建议与协助。

■受惠学校代表领取捐款 
后与贵宾及理事会，右起 

为林玉发、梁德志、黄东 

春、黄开春、吴亚烈、吴 

国民及邱订春。

陳傳安：新蓮壇被拆很無

要建廟宇別先斬後奏
E生皇城道教联合会署理主 

席陈传安说，永安镇新莲 
坛被拆除事件，是很无奈的事， 

为了避免拆庙事件重演，他希望 
神庙负责人，在兴建或扩建庙宇 
时，不要有“先斩后奏”的想 
法，避免触犯条例，尤其不要占 
用政府地。他欢迎神庙负责人向 
该联合会寻求协助。

班达马兰灵宝宫庆祝建庙69年 

暨神诞千秋平安宴，昨晚在班达 
马兰华小A校礼堂举行，捐献善 
款与教育基金给4间华小及1 m

慈善中心，包括班达马兰华小\ 
校、班达马兰华小B校、青年华 

小及务德华小、圣约翰救伤队。
出席者包括巴生市议员谢秀、 

村长柯金胜、巴生皇城道教联合 
会署理主席陈传安、总务李振 
青、八宝宫主席陈万塔、加埔3 
支天福宫主席邱订春、张福宫主 
席林成发、齐天宫席拿督黄开 
春、张公坛^^席邱鼎财、顾问拿 
督吴亚烈、准拿督李泰华、副主 
席拿督林玉发、吴国民及总务周
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(沙登23日讯）“YB袓莱达，请你 

出席会议！ ”
公正党k席拿督斯里安华与副主席 

袓莱达之间爆发口水战，副首相兼公 
正党顾问理事会主席拿督斯里旺阿兹 
莎呼吁多次缺席党务会议的袓莱达， 
出席党内会议。

旺阿兹莎今日在大马老龄@究院 
(MyAgeing)新大厦落成典礼后，向 

在场媒体这么指出。
另外，袓莱达较后在拥屋运动 

(HOC)记者会，受询及有关旺阿兹 

莎要求她出席公正党会议事宜时，仅 
给予简短回应：“不必啦，我不愿置 
评。这只是额外评论。”

安华与袓莱达爆发口水战多时，袓 
莱达昨日出席选区活动时更向安华隔 
空访华，惟有安华答应与署理席拿 
督斯里阿兹敏阿里阵营的领袖召开和 
解会议后，她才会跟著出席党内会 
议。

°袓莱达还说，阿兹敏阵营并非要搞 
对抗，只要弄清楚问题所在，大家的 
方向还是一致的。
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鄧章欽：提供安頓方案

“桂榔小腰拒獻議”
(巴生23日讯）雪州行政议员 

拿督邓章钦指出，地方政府从未 

漠视安顿桔榔小贩的工作，包括 

早前有私人业者愿意伸出援手安 

置小贩，惟小贩却对各项献议无 

动于衷。

他说，如今适逢轻快铁第三路线 

(LRT3 )全面在巴生施丁，而施丁点 

正好涉及多个巴生新城州选区，包括 

中路大巴刹和桔榔小贩中心：

“为了安顿桔榔小贩，其实我们 

也做了各项安排，甚至有私人业者愿 

意让出巴生市区两家店面，打造小贩 

中心。我们还很通融地让小贩去看店 

面，也努力构思如何安排店内档口位 

置、座椅摆设等，还低价出租摊位， 

但小贩还是拒绝了£ ”

询及为何市议会不重盖一座小贩 

中心安顿桔榔小贩时，他解释，若要 

重建小贩中心将会动用纳税人的钱， 

然后还要给予他们津贴；亨实上，巴 

生市议会名下已有多项产业，如果还 

要市议会另外建小贩中心，有欠妥 

当。
邓章钦今日上午出席巴生卫星市 

雪州乐龄亲善基金之“走，去购物” 

活动时，发表上述谈话。

邓章钦（前左四）派发100令吉的“走，去购物”购物券给9月份生日的雪州 

乐龄亲善基金巴生新城区登记会员。前左一起为陈如坚、严玉梅及黄智荣。

生市议会目前已面对产业过剩问题，剩 

下空置档口仍有多处未填补，反倒小贩
畫“巴还要求市议会另花一笔钱建小贩中心，要知道市议会每 

笔花费都是纳税人的钱，而且重建一座小贩中心还要另 

日付管理费，无形中增加市议会负担。”

也是巴生新城区州议员的邓章钦补充，这种种费用 

最终还是会落在纳税人身上，而他们过去能以每月低廉 

租金租赁摊位，也是因为地方政府使用纳税人的钱津贴 

小贩做生意。

“其实小贩课题我们都有默默跟进，惟雪隆贩商公 

■会却没使用正确管道求助，包括会见市议员或市议会主 

5席商讨问题；反倒透过各媒体大肆报道，这是无效的， 

反而应使用正确管道投诉及反映，问题才能受理。”

# 大火烧毁非“逼迁”
胃 针对早前雪隆贩商公会联合会抨击巴生市议会逼迁

擔

中
心
加

巴生3地小贩，邓章钦表示，其中国泰小贩中心是于去 

年5月被大火烧毁，何来“逼迁”之说。

他说，国泰小贩中心原本就是政府保留地，当初地 

方政府在 '个不适合的地点建小贩中心，之后也没对该小贩中 

心作出妥善管理，才会遭到“火魔”光顾，一夕之间全数档口 

被烧毁。

“不选择重建该小贩中心，是基于小贩中心空间只能是 

-个档口位置，无法建立完善基本设施，比如洗手间、盥洗 

区，该处也一直面临排水问题，厂不五发生‘水灾’，不适合 

重建。”

花500萬翻新巴生中路大巴剎

+于巴生屮路大巴刹部分地段亦遭轻快铁第3路线工 

±1程征用土地，为此巴生市议会将动用500万令吉拨 

款为大巴刹内外建设进行大整修。

据悉，有关大整修工程竞标已于本月9日结束，整个工 

程将不超过500万令吉。整修范围包括巴刹内部漏水，地面、 

水管、厕所及外部环境等，将-••翻新。

巴生市议员严玉梅也指出，由于轻快铁第三路线征用巴 
刹大部分停车场，所以市议会将重新规划，并增加30至50个 

停车位。

派9月寿星100元购物券
邓章钦今日派发100令吉“走，去购物” （Jom 

Shopping )购物券给逾200名9月份生日的雪州乐龄亲善基金 

巴生新城区登记会员，为会员送上生日礼物。

他指出，原本该区有400名乐龄人士为会员，惟有200名 

受惠者已更换联系方式，以致无法与他们取得联系，希望受 

惠者要定时更新个人资料，以免失去福利。

他说，许多乐龄人士一直反映，生前无法享有福利，只 

有死后家人才能得抚恤金，希望州政府可改变计划。

“如今，凡有向州政府注册雪州乐龄亲善基金的乐龄人 
士，可于每年生日月份领取100令吉购物券，并自行决定这笔 

钱要购买任何物品。”

出席者包括巴生市议员陈如坚和黄智荣等。
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巴西不南邦西靈宮宴慶神誕

4000捐益智啓智華小
爪雪西蜜

^ —

巴西不南邦西灵宫庆神诞举行平安晚宴，宫主吴宗瑞（右 
三）移交捐款助2华小发展。左起为陈艺菁、副总务林国兴、道 

总顾问林来成及陈和章；右一和二为启智华小董事王辉隆及主席 

陈庆成。

(丹绒加弄23日讯）巴西不南邦 

西灵宫理事会庆祝齐天大圣美猴王千 

秋宝诞举行平安晚宴之际不忘教育， 
于席间捐出4000令吉给瓜雪益智华小 

董事会及启智华小董事会，各获2000 

令吉做发展基金，即席由宫主吴宗瑞 

移交，筹委会主席林国兴、主席拿督 

陈庆成及道教总会长陈和章见证。
晚宴于瓜雪ONE Plaza商场宴会 

厅举行，筵开85席，出席的嘉宾贤达 

和庙会代表众多，场面热闹为况殊 

盛。

陈庆成：西灵宫成观光景点
大会主席兼理事会主席拿督陈庆 

成致欢迎词，感谢各地善男信女鼎力 

支持和捐献以及理事们的精诚合作与 

付出，只在几年的努力策划下，西灵 

宫已取得显著的发展，新的建设不断 

在宫内完成涌现，尤其是水帘洞和新

近完成的十二生肖塑雕，使西灵宫更 

为富丽壮观，成为各地善信香客的膜 

拜场所以及观光地点之一。

马来西亚道教总会会长致词赞扬 

西灵宫发展迅速，大圣威灵显赫香火 

旺盛。理事会每年成功举办平安宴， 

促进华族同胞的联系和团结与合作。

他吁请雪州政府及华裔长官须了 
解华族庙宇在民间有其重要的任务， 

它不只可促进人民的和谐也对教育和 

慈善有不少的贡献，不要动辄就把存 

在已有1几十多年历史的庙宇拆除， 

完全不顾虑到华裔善信的感受。如果 

是必须拆除，也应该有-•个妥善的解 

决方案，使庙宇管理机构能够接受安 

排搬迁，取得的合理公平的方案。

陈和章于席间吁请热心人士慷概 

乐捐彭亨林明大火灾黎援助金，发扬 

慈悲的精神。此呼吁获得良好响应， 
即席筹获4100令吉。
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黃東舂：避免被拆除

政府地勿擅建神廟
(巴生23日讯）班达 

马兰灵宝宫主席拿督黄东 

春指出，华人神庙必须警 

觉，在不允许建届的地 

方，如政府保留地或私人 

土地上，千万别挺而走险 

去建庙，以避免面对被拆 

除的命运。

黄东春在班达马兰灵宝 
宫建庙69年暨神诞千秋平安 

宴上致词时，这么呼吁。

他说，最近永安镇新莲 

坛被拆除事件，震撼了巴生 

华人神庙，这间约35年历史 
的华人神庙，被指非法占用 

政府地及违法扩建，结果被

当局动用神手拆除。
他说，自2008年308大选 

后，已保存下来的神庙，雪 

州政府应遵守之前许下的承 

诺，让有关神庙继续保留， 

避免拆除事件重演s

“过去，-些神庙负 

责人不清楚要办理的政府手 

续，他们只想发扬道教，传 
承华人宗教信仰，以致该办 

的手续被忽略或没办理到， 

但这不应成为雪州政府要 

拆除有关神庙的理由，政府 

应通过地方的议员协助补办 

手续，让华人神庙继续扮演 

角色，为地方上社群作出贡 

献。

他促请州政府通过巴生

班达马兰灵宝宫庆祝建庙69年暨神诞千秋平安宴，嘉宾及理事向来宾敬酒。 

左起为邱武鸿、谢秀、邱鼎财、邱订春、陈传安、黄开春、邱春德、林玉伟、吴 

国民、黄东春、吴亚烈、林玉发、柯金胜、陈万塔、林成发及李泰华。

受惠学校代表领取捐款后与贵宾及理事会合影:3右起为林玉发、梁德志、 

黄东春、黄开春、吴亚烈、吴国民及邱订春。

皇城道教联合会协调下，停止拆除华人 

神庙的行动，以保护州内，尤其巴生滨 

海区的华人神庙。

梁德志：建庙须依照程序

班达马兰区州议员梁德志指出，雪 
州政府对神庙很宽容了，2008年前，神 

庙建在不适合的地方，都不会拆除，除 

非扩建，当局就会去函要求见面处理。

他说，班达马兰神庙特别多，很多 

神庙因理事闹分裂，就出来另设神庙， 

造成神庙越来越 

多。理事要设新神 

庙，必须建在对的 

地方，而不是随便 

找个地方建，这是 

雪州政府不能容忍 

的.：

他说，建庙必 

须依照程序，而不 

是先建庙，-旦出 

事了，才要求州议 

员协助，他欢迎神 

庙理事到其服务中

心，他会给予建议与协助。

陈传安：勿先斩后奏

巴生皇城道教联合会署理主席陈 

传安说，永安镇新莲坛被拆除事件，是 

很无奈的事。为了避免拆庙事件重演， 

他希望神庙负责人，在兴建或扩建庙宇 

时，不要有“先斩后奏”的想法，避免 

触犯条例，尤其不要占用政府地。他欢 

迎神庙负责人向该联合会寻求协助。
班达马兰灵宝宫庆祝建庙69年暨神 

诞千秋平安宴，昨晚在班达马兰华小A 

校礼堂举行，捐献善款与教育基金给4 
所华小及1间慈善中心，包括班达马兰 

华小A校、班达马兰华小B校、青年华 

小、务德华小及圣约翰救伤队

出席者包括巴生市议员谢秀、管 

委会主席柯金胜、巴生皇城道教联合会 

署理主席陈传安、总务李振青、八宝宫 
主席陈万塔、加埔3支天福宫主席邱订 

春、张福宫主席林成发、齐天宫主席拿 

督黄开春、张公坛主席邱鼎财、顾问拿 

督吴亚烈、李泰华、副主席拿督林玉 

发、吴国民及总务周椿倔等。
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雪伽有學校停課
原來;這樣

張念群:勿受假通鶸t
八打灵再也23日讯）教育部副部长 

张念群指出，雪兰莪州所有政府和私立学 

校将因烟霾而停课2天的通告是假的！

张念群昨晚在脸书贴出一张冒用雪州政府秘 

书处名义发表的文告，假文告写道雪州因空污指 

数一直处于不健康及非常不健康水平，因此政府指 

示所有公私立学校于本月22及23日关闭。

张念群指这是假图，吁请民众不要被误导。

m0si
圆

tOi"

仅瓜冷巴生县57校停课

霄州大臣办公室也证实这则文告是假消息，并 

表示，雪州政府是根据教育部的文告，公布22日停课 

的只有瓜冷及巴生县的57所学校：

雪州教育局早前的文告也说明，停课的学校，瓜 

冷占30所，巴生27所，涉及的学生达6万8025人。

张 在请民众不
要被假消息误导"。
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吳先生投訴:

巴士事簡晒德惠
我

发现加影流古律路（Jalan Reko )-带的 

巴士亭，大多数都没有设置椅子让民众 
_坐下来等车，还有部分只有巴士站牌，连亭子都没有， 

设备十分简陋。

在基设不足的情况下，民众在烈日下或下雨的时候等车时 

都变得十分辛苦，希望加影市议会可体恤人民，提升各个巴士 

居民把大型垃圾丢弃在社区的路旁，两个星期以来没有人来清 

理，导致该处惨变垃圾场a:

夜j
日前发现有 

(居民把弃用 

|的大型垃圾，当中包括木 

橱及細雜録市百乐 
花园（Taman Paramount ) 20/9路的 

路旁，且没有人前来清理。

此现象已有两个星期之久，以 

致该处惨变垃圾场，这有损市容之 

余，也引起卫生问题。

我希望当局目旨够正视这 

个问题，也希望民众多加爱 

护社区，勿隨意丢弃垃圾， 

尤其是大型垃圾。”

可致電靈市廳投訴

可撥加影市會熱線投訴

大3i都会》社区报建议读者，遇到上述问 
-题，可致电加影市议会热线（1-800-88- 

6755 )、电邮（aduan@mpkl.gov.my )或传眞（03-8737 

7897)等方式，向加影市议会作出投诉。

-w
加影流古路一带的巴士亭破备简陋，让民众在候 

车时面对不便。

消费者投訴：

飲料瓶底有黑漬 投訴不受理

;我I前

间超市购买一条5瓶 

装的饮料，间到家打开饮 

用时，却发现其中-•瓶饮 

料底部有黑色的痕迹。

我较后直接发讯息向 

有关公司投诉，对方职员 

也叫我留下联络方式，声 

称较后会有人与我联系。

不过，我不仅-•直等

不到任何人的联系，我主 

动联络该公司时，对方还 

声称我给错电话号码，后 

来也似乎置之不理，就当 

做没这回事。

其实该公司应该关注 

这类投诉，我相信上述事 

件是包装制作过程中 

出现问题，惟这已_ 

让我没有再购买有1 

关商品的信心。”

可向消費人聯合會投訴
i都会》社区报提醒，遇到类似问题的 

黃小姐（來自萬宜）投诉：

公司不準時發薪拖欠花紅
“
夜4

.的公司从今 

<年年初起不 

准时发薪水，而且拖欠员工 

的花红长达数个月。

虽然公司会在每个月 
的7日之前发薪水给员工， 

但日期不固定，有时在3 

日，有时则在5日才汇款进 

员工的银行户头。

此外，公司告知员 

工今年将会分为两次发放 

花红，第-•次在农历新年

建議向人資部投訴

前，第二次则是在开斋节前 

夕，但我们目前只获得第-- 

次的花红奖励，第二次的花 

红至今尚未发放3

虽然部分员工在今年8 

月收到公司通知说已把第二 

次的花红汇进员工的个人银 

行户头，可我至今却未收到 

有关款项。

我希望有-个管道可 

以向相关部门作出投诉，并 

取得员工应有的福利。”

大!
-都会》社区报建议读者，若遇到上 
t述问题，可致电人力资源部（0 3 - 

李先生投訴：

亭的设施。

我相信，若市议会因预算不足而无法展开这项提 

升计划，周边的商家都会愿意伸出援手t ”

大
型
垃
圾
棄
路
旁
無
人
理

大;
.都会》社区报 

、建议李先生 

可向八打灵再也市政厅（03- 

7954 2020 )做出投诉。

大!
i都会》社区报提醒，遇到类似问题的 
4卖者，可致电大马消费人联合会（03- 

78"76 2009 )或消费人仲裁庭（1800-88-9811 )，争取 

消费人的权益。

大!
8886 5192 )，或传真至（ 03-8889 2368 )，或电邮至 

(jtksm@mohr.gov.my)投诉。

读者可浏览人力资源部官网（http://jtksm.mohr.gov. 

my) 了解更多详情及获取相关部门的地址和联络方式。
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